

☆ 全国中文核心期刊
☆ CSSCI 来源期刊
☆ RCCSE中国核心学术期刊

ISSN 1008-0821
CN 22-1182/G3

现代情报

JOURNAL OF
MODERN INFORMATION

2018

第38卷 第2期
Volume 38 Number 2

主办 中国科学技术情报学会
吉林省科学技术信息研究所

万方数据

2018 年第 2 期 第 38 卷(总第 320 期)

(1980 年创刊 月刊 每月 15 日出版)

主管单位: 吉林省科学技术厅

主办单位: 中国科学技术情报学会

吉林省科学技术信息研究所

编辑出版:《现代情报》杂志社

社 长: 郝 屹

《现代情报》编委会

顾 问: 黄长著 靖继鹏 马费成

主 任: 孙建军

副 主 任: (以姓氏笔画为序)

李 贺 初景利 郝 屹 潘云涛

委 员: (以姓氏笔画为序)

马海群 王 芳 王战林 王晰巍 卢小宾

朱庆华 李广建 李 纲 李海鹏 邱均平

周庆山 周晓英 张丽娟 郑彦宁 柯 平

夏立新 曹树金

《现代情报》编辑部

主 编: 郝 屹

副 主 编: 张丽娟 马 卓

编 辑: 孙国雷 郭沫含 陈 媛

期刊被收录情况

CNKI 中国期刊全文数据库(CJFD)收录期刊

万方数据-数字化期刊群收录期刊

中文社会科学引文索引(CSSCI)数据库来源期刊

中国人文社会科学引文数据库(CHSSCD)来源期刊

中国学术期刊综合评价数据库(CAJCED)来源期刊

中国科学文献计量评价数据库(ASPT)来源期刊

目 次

理论探索 ~~~~~ 03

大数据背景下网络舆情信息异化控制模型研究

夏一雪 兰月新 赵玉敏 (3)

基于 iSquare 协议的图书馆服务创新的用户调查

楼 雯 王 慧 高海燕 (12)

基于信息安全的供应链系统反竞争情报策略体系研究 朱礼龙 (18)

基于供给侧结构优化视角的图书馆服务模式演化机理研究

陈远方 李 贺 洪 闯 等 (24)

信息系统成功视角下虚拟健康社区用户使用意愿研究

王文韬 李 晶 张 帅 等 (29)

医疗卫生信息公开政策的基本研究框架与制定协同动力模型构建

吕 红 (36)

社交网络情境下社会资本影响知识共享的效果分析

曹 玲 顾兵光 (41)

我国智库知识管理与情报服务创新研究现状与展望

刘春艳 赵丽梅 (48)

移动团购的持续使用意愿研究 李 琪 李 欣 殷 猛 (53)

方法研究 ~~~~~ 62

基于科技媒体视角的研究前沿识别方法研究与实证

周 群 周秋菊 冷伏海 (62)

基于改进特征提取及聚类的网络评论挖掘研究

李昌兵 庞崇鹏 凌永亮 等 (68)

应用研究 ~~~~~ 75

突发公共事件网络舆情演化及政府应对能力研究

崔 鹏 张 巍 何 毅 等 (75)

大学生健康信息行为对实际健康水平的影响研究

付少雄 胡 媛 (84)

快递用户个人信息安全隐患成因解析 严贝妮 叶宗勇 段梦丽 (91)

业务研究 ~~~~~ 96

图书馆开源软件的技术特点分析与启示

王 红 李文清 雷菊霞 (96)

高校图书馆面向协同创新的专利信息服务模式研究

李杉杉 高莹莹 鲍志彦 (101)

大数据环境下可视媒体版权保护模式研究 姜明芳 (106)

基于主题模型 (LDA) 的查新辅助分析系统设计研究

马林山 郭 磊 (111)

中西部地区地方本科高校专利协作的特征与影响因素研究

钟 镇 王梦超 (116)

管理论坛 ~~~~~ 122

国际个性化健康管理研究热点与发展趋势的信息计量分析

顾东晓 周静怡 王晓玉 等 (122)

基于 Citespace 的技术机会发现研究 王京安 汤 月 王 坤 (130)

国内外网络隐私博士学位论文的计量分析 秦 渴 袁勤俭 (138)

《经济研究》近十年载文的文献计量与知识图谱分析

马文博 陈占明 (148)

综述 · 述评 ~~~~~ 157

大众网络健康信息搜寻行为研究综述 石艳霞 刘欣欣 (157)

国内开放政府数据研究的系统评述 赵玉攀 (164)

国内基于大数据的个性化服务研究进展

孙雨生 于 凡 孙肖妹 等 (171)

印刷: 长春市聚源彩印有限责任公司

发行: 吉林邮政报刊发行公司

订购: 全国各地邮局

邮发代号: 12-124

本刊地址: 长春市经济技术开发区

深圳街 940 号

邮编: 130033

电话: 0431-85647990

网址: <http://www.xdqb.net>

E-mail: xdqb257@vip.163.com

广告许可证: 2200004300033

定价: 28.00 元

Journal of Modern Information

(Founded in 1980, Monthly)

2018-02-15 Vol. 38 No. 2

Sponsored by:

Institute of Scientific and Technical Information of Jilin

China Society for Scientific and Technical Information

Edited & Published by:

Editorial Board of Journal of Modern Information (No. 940 Shenzhen Street, Economic & Technological Development Zone, Changchun 130033, China)

Tel: 0431-85647990

Email: xdqb257@vip.163.com

Website: <http://www.xdqb.net>

Distributed by:

Jilin Newspaper & Periodical Subscription and Distribution Company (No. 3088 Jiefang Road, Changchun 130021, China)

ISSN: 1008-0821

CN: 22-1182/G3

JOURNAL OF MODERN INFORMATION

2018

Volume 38 Number 2

CONTENTS

THEORY EXPLORATION

- The Research on Information Alienation Control Model of Network Public Opinion under Big Data Environment Xia Yixue Lan Yuexin Zhao Yumin (3)
- User Study on Library Service Innovation Based on iSquare Protocol Lou Wen Wang Hui Gao Haiyan (12)
- The Strategy System of Supply Chain Countercompetitive Intelligence Based on the Information Security Zhu Lilong (18)
- Research on the Evolution Mechanism of Library Service Model Based on Supply Side Structure Optimization Chen Yuanfang Li He Hong Chuang etc. (24)
- Research on the Users' Intention of Virtual Health Community From System Success Wang Wentao Li Jin Zhang Shuai etc. (29)
- Establishment of Basic Research Framework and Synergistic Dynamic Model of Policy Formulation Level for Medical and Health Information Disclosure Policy Lyu Hong (36)
- Analysis of the Effect of Social Capital on Knowledge Sharing in the Context of Social Networking Cao Ling Gu Bingguang (41)
- A Research Present Situation and Prospect on Chinese Think-tank Knowledge Management and Intelligence Service Innovation Liu Chunyan Zhao Limei (48)
- Continuance Usage Intention Research of Mobile Group-buying Li Qi Li Xin Yin Meng (53)

METHOD STUDY

- Research and Demonstration of the Method of Identifying Research Fronts Based on Media of Science and Technology Zhou Qun Zhou Qiuju Leng Fuhai (62)
- Research on Network Review Mining Based on Improved Feature Extraction and Clustering Li Changbing Pang Chongpeng Ling Yongliang etc. (68)

APPLICATION STUDY

- Dynamic Evolution Research on the Government's Response Capability to the Public Opinions in the Context of Public Emergencies Cui Peng Zhang Wei He Yi etc. (75)
- Study on the Effect of Health Information Behavior Differences on Actual Health Level of University Students Fu Shaoxiong Hu Yuan (84)
- Analysis of the Causes of Personal Information Security Risks of Express Users Yan Beini Ye Zongyong Duan Mengli (91)

WORK STUDY

- Analysis and Enlightenment on Technical Features of the Open Source Software Used in Library Wang Hong Li Wenqing Lei Juxia (96)
- Study on the University Library's Patent Information Service Mode Oriented to the Collaborative Innovation System Li Shanshan Gao Yingying Bao Zhiyan (101)
- Study of Copyright Protection Scheme of Visual Media in Big Data Environment Jiang Mingfang (106)
- Research on Design of Novelty Retrieval Aided Analysis System Based on LDA Model Ma Linshan Guo Lei (111)
- Analysis on the Characteristics and Influencing Factors of Collaborative Patents in Local Colleges of Central and Western Regions in China Zhong Zhen Wang Mengchao (116)

MANAGEMENT FORUM

- A Bibliometrics Analysis on World-Wide Personalized Healthcare Management Research During 2003-2017 Gu Dongxiao Zhou Jingyi Wang Xiaoyu etc. (122)
- Research on Technology Opportunity Discovery Based on Citespace Wang Jingan Tang Yue Wang Kun (130)
- The Quantitative Analysis of Doctoral Dissertations on Internet Privacy at Home and Abroad Qin Ke Yuan Qinjian (138)
- Bibliometric and Knowledge Mapping Analysis of Papers Published by Economic Research Journal Ma Wenbo Chen Zhanming (148)

REVIEW • REVIEW

- Literature Review on Internet Health Information Seeking Behavior of the Public Shi Yanxia Liu Xinxin (157)
- A Systematic Review of Domestic Open Government Data Research Zhao Yupan (164)
- Research Development of Personalized Service Based on Big Data in China Sun Yusheng Yu Fan Sun Xiaomei etc. (171)